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Protokół nr 29-12/2016 z  posiedzenia 
Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 14 grudnia 2016 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 107 

 
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00. 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 5-osobowym składzie, wg załączonej  
listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji 
Rady Miasta Gdańska. 
 
Przewodnicząca Komisji udzieliła głos panu Piotrowi Kowalczukowi Zastępcy 
Prezydenta Miasta Gdańska, który złożył świąteczne życzenia oraz wręczył 
każdemu obecnemu upominek w postaci.  
 
Przewodnicząca Komisji złożyła najlepsze życzenia z okazji urodzin radnej Annie 
Wirskiej. 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała czy są propozycje wprowadzenia dodatkowego 
punktu do porządku posiedzenia. Nie było propozycji. 
 
Porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 924. 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 925. 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2016 -  druk 928. 

4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie utworzenia 
publicznego Przedszkola przy ul. Damroki 137 w Gdańsku – druk 916. 

5. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie utworzenia 
publicznego Przedszkola przy ul. Stanisława Dąbka 35 w Gdańsku – druk 917. 

6. Akcja Zima - opieka nad dziećmi podczas ferii zimowych - założenia, 
przygotowania, rozwój. 

7. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
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Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 924. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 924 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 19 grudnia 2016 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
poinformowała, że proponowane zmiany w projekcie uchwały nie dotyczącą 
zakresu działania Komisji. W związku z powyższym zapytała o zreferowanie 
projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała odstąpienie od opiniowania projektu 
uchwały – druk 924. Nie było sprzeciwu wobec powyższej propozycji. Komisja 
przystąpiła do głosowania nad odstąpieniem od opiniowania przedmiotowego 
projektu uchwały w zakresie działania Komisji.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – odstąpiła od opiniowania projektu uchwały 
w zakresie działania Komisji. 
 
OPINIA  Nr 29-12/152/52/2016 - załącznik nr 4 do protokołu.  
 

 
PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 925. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 925 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 19 grudnia 2016 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem w zakresie działania Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w zakresie 
działania Komisji.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w zakresie działania Komisji. 
 
OPINIA  Nr 29-12/153/53/2016 – załącznik nr 5 do protokołu.  
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PUNKT 3 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają 
z upływem roku budżetowego 2016 -  druk 928. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 928 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 19 grudnia 2016 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
OPINIA  Nr 29-12/154/54/2016 – załącznik nr 6 do protokołu.  
 

 
PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie utworzenia 
publicznego Przedszkola przy ul. Damroki 137 w Gdańsku – druk 916. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 916 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 19 grudnia 2016 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał czy protest został formalnie 
odrzucony oraz czy ma to wpływ na przeprowadzeni naboru kadr. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
poinformował, że procedury się rozpoczęły. Nabór kadr powinien się zakończyć 
przed 1 września, natomiast dzieci są zaopiekowane w przedszkolach, do których 
odbyły się rekrutacje. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
OPINIA  Nr 29-12/155/55/2016 – załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał czy środki zaplanowane na 
realizację inwestycji będą wystarczające. 
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Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
odpowiedział, że przed chwilą opiniowany był projekt uchwały dotyczący 
przesunięcia powyższych środków i będą odtworzone w 2017 r. po to, by powyższe 
środki nie wygasły. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała o przewidywany termin 
zakończenia prac związanych z budową przedszkola. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zakończenie prac planowane jest na koniec marca. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
zwrócił uwagę by pamiętać o odpowiednich odbiorach budowy. Rozpoczęcie roku 
szkolnego nastąpi z dniem 1 września. 
 

 
PUNKT 5 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie utworzenia 
publicznego Przedszkola przy ul. Stanisława Dąbka 35 w Gdańsku – druk 917. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 917 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 19 grudnia 2016 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała o ilość tworzonych grup  
w przedszkolu przy ul. Stanisława Dąbka oraz ul. Damroki. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, że przy przedszkolu przy ul. Dąbka ma zostać przeprowadzony nabór 
do 7 grup, natomiast do przedszkola przy ul. Damroki do 10 grup. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała o wiek dzieci, które będą 
uczęszczały do przedszkola przy ul. Damroki. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że na dzień dzisiejszy wśród dzieci, które zostały zrekrutowane 
najwięcej jest 3-latków. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
OPINIA  Nr 29-12/156/56/2016 – załącznik nr 7 do protokołu.  
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PUNKT 6 

Akcja Zima - opieka nad dziećmi podczas ferii zimowych - założenia, 
przygotowania, rozwój. 

 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
powiedział m.in. że 6 grudnia rozpoczęła się rekrutacja na zajęcia półkolonijne. 
Akcja skierowana jest do najmłodszych dzieci. Zajęcia mają trwać 8 godzin 
dziennie. Zajęcia mają być bezpłatne. Akcja Zima realizowana jest przez szkoły 
podstawowe, szkoły specjalne, Pałac Młodzieży, GOKF i inne instytucje miejskie. 
Łącznie do akcji przystąpiły 54 szkoły. Jest to wzrost w porównaniu z 2016 rokiem. 
Koszt związany z organizacją Akcji Zima wynosić ma około 550 tys. zł. Założeniem 
Akcji Zima jest to by, jak najwięcej dzieci mogło z niej skorzystać. Szkoły 
przygotowują ofertę nie tylko dla swoich uczniów.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała czy w Pałacu Młodzieży 
zapewniona jest wystarczająca ilość miejsc, ponieważ co akcję mieszkańcy 
zgłaszają do radnych sygnały o braku potrzebnych miejsc dla dzieci. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
poinformował, że zmieniona została formuła dostępu polegająca na rejestracji. 
Wyjaśnił, że nie ma już nocnych kolejek i tego, że kto pierwszy ten lepszy. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji poprosiła o przygotowanie 
informacji dotyczących ilości miejsc oraz zajęć w Pałacu Młodzieży. Zapytała  
o zniżki lub abonamenty oferowane przez miejskie lodowisko. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
odpowiedział, że Archipelag Kultury zawsze oferuje zniżki dla dzieci podczas całego 
okresu otwarcia lodowiska.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała gdzie są dostępne  
informacje na temat organizowanej Akcji Zima.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że informacje o Akcji Zima dostępne są na Biuletynie Informacji 
Publicznej Miasta Gdańska oraz we wszystkich placówkach oraz na ich stronach 
internetowych. Zadeklarował przesłanie radnym informacji. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał o wysokość  godzinowej stawki 
dla nauczycieli. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że stawka wynosi 40 zł za godzinę. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
poinformował, że przy niższej stawce brak było chętnych do pracy. 
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Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała o się stanie w przypadku 
rezerwy nie wykorzystanej na Akcję Zima.  
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
powiedział, że brakuje 25 mln zł na proces reorganizacyjny związany z reformą 
edukacji, bez odpraw. Środki zwiększone z budżetu na 2017 rok pokrywają 
podwyżki dla nauczycieli 1,3, pokrywają zwiększenie wagi dla nauczania 
domowego, zwiększenie wagi dla kształcenia 1-3. Subwencja na 6-latki pokryje 43% 
tego, co płaci się za miejsce w przedszkolu. Miejsce w przedszkolu kosztuje ponad 
10 tys. zł. Polecił zapoznanie się z informacjami zamieszczonymi na facebooku 
dotyczące końcowych kwot na jednego ucznia z każdego typu szkoły. Dopóki nie 
zostaną opublikowane rozporządzenia wykonawcze, nie będzie można przedstawić 
rzetelnego wyliczenia. Poinformował, że na aktualnie przesyła się do analizy  
i opiniowania projektów wypracowanych przez dyrektorów. Wczoraj Prawo  
i Sprawiedliwość złożyło zmiany w projekcie dotyczące podziału szkoły 
podstawowej na dwa etapy, tj. 1-4 i 5-8. Wyraził opinię, że przeczy to reformie 
oświaty, ponieważ dzieci nie miały być dzielone. Poinformował, że wszystkie 
propozycje, które padły, są propozycjami do zaopiniowania. Natomiast podane 
wyliczenia co do dodatkowych etatów przez Kuratora Oświaty są nieprawdą, 
ponieważ nie zawierają informacji dotyczących placówek niepublicznych, a także 
nie biorą pod uwagę osób wracających z urlopów. Poinformował, że odpowiednie 
zapytania zostaną skierowane do szkół. Na dzień dzisiejszy dwóch dyrektorów szkół 
planuje zakończyć pracę z końcem tego roku szkolnego. W tym roku ma się odbyć 
najwięcej konkursów, tj. 65. 10 konkursów zostało już ogłoszonych i co miesiąc 
kolejne 10 będzie ogłaszanych. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała o ilość osób, które złożyły 
swoje dokumenty w ogłoszonych konkursach na dyrektorów. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
poinformował, że do 30 grudnia jest czas na składania, natomiast w styczniu 
mógłby przedstawić raport.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała się o przewidywany 
termin w celu przeprowadzenia dyskusji na temat reformy oświaty. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
powiedział, że będzie to możliwe, gdy będzie gotowe prawo oświatowe. Dodał, że 
radni przyjmują decyzję Pomorskiego Kuratora Oświaty, który zatwierdza sieć 
szkół.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poparł słowa co do przeprowadzenia 
dyskusji w momencie, gdy będą gotowe odpowiednie dokumenty.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zgodziła się z tym, że nie jest to 
jeszcze odpowiedni czas na rozmowy z rodzicami, nauczycielami czy dyrektorami 
szkół. Wyraziła swoją opinię dotyczącą protestu związanego z przeniesieniem 
szkoły znajdującej się na Osowej, był on niepotrzebny, ponieważ dyrektor szkoły 
otrzymała propozycję do zaopiniowania, nie była to ostateczna decyzja miasta  
i radnych.  
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Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej 
poinformował, że każda ze szkół wraz ze społecznością lokalną otrzymała takie 
propozycje.  
 
Nie było więcej pytań w dyskusji. Komisja przystąpiła do obradowania kolejnego 
punktu w porządku posiedzenia.  
 

 
PUNKT 7 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała o nadesłanej korespondencji, która została 
wcześniej przekazana członkom Komisji Edukacji pocztą elektroniczną. 
 
Nie było bieżących spraw oraz wolnych wniosków. Na tym posiedzenie zakończono. 
Godz. 17:00.   

 
 
 
 

Przewodnicząca  
Komisji Edukacji 

Rady Miasta Gdańska 
 

dr Żaneta Geryk 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


